
PROTOKÓŁ NR V/11 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 31 marca 2011 roku  
w Zespole Placówek Kultury w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności jako załącznik nr 1). 
Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
z-ca Burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski 
Sekretarz Gminy Żmigród   Wojciech Smoliński 
Skarbnik Gminy Żmigród              Anna Dobrowolska 
Radca Prawny                                         Karolina Kaszuba  
Pracownicy urzędu, sołtysi oraz goście ( lista obecności jako załącznik nr 2 i 3). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 13 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, otworzył 
obrady wypowiadając słowa  

„OTWIERAM V SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych, pracowników urzędu, sołtysów oraz gości.  
Przewodniczący rady skierował do obecnych na sesji pytanie w sprawie ewentualnego 
wniosku o zmianę porządku obrad.  
Radni nie wnieśli wniosku w sprawie zmiany porządku obrad. 
Przewodniczący rady przeprowadził głosowania porządku sesji, który został przyjęty 
jednogłośnie.  
Przewodniczący rady zwrócił się do radnych o podanie kandydatur na Sekretarza sesji 
Rady Miejskiej. 
Radny Rafał Adam Zagórski zgłosił kandydaturę Radnej Marii Czesławy Rybki.  
Radna Maria Czesława Rybka wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady przeprowadził głosowanie zgłoszonej kandydatury na sekretarza 
obrad.  
Radni jednogłośnie  wybrali Radą Marię Czesławę Rybkę  na Sekretarza obrad. 
Przewodniczący rady stwierdził, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 
uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącej 15 osób stanowi 
kworum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
Przewodniczący rady przeszedł do kolejnego punktu porządku Podjęcia uchwał: 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie uzupełnienia składu powołanej Rady Społecznej 
Publicznego Zespołu Zakładów Lecznictwa Ambulatoryjnego w Żmigrodzie. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośni ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.43.2011 
Projekt uchwały nr 2 w sprawie wyodrębnienia w budżecie Gminy Żmigród na 2012 
rok środków stanowiących fundusz sołeckie. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośni ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.44.2011 



Projekt uchwały nr 3 w sprawie uchwalenia zmiany ”Studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Żmigród dla obszaru obrębu  
geodezyjnego Laskowa. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 13 głosami "za" 
            2 głosami "wstrzymującymi"  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.45.2011 
Projekt uchwały nr 4 w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami Gminy 
Żmigród. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.46.2011 
Projekt uchwały nr 5 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
od właścicieli nieruchomości oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu.  
Radny Damian Sułkowski  
W naszej gminie jest pięć podmiotów gospodarczych , które są uprawnione do odbioru 
śmieci . Jednym z podmiotów jest MZGK, który zgłosił wniosek w sprawie podniesienia 
stawki maksymalnej . Na posiedzeniu komisji, gdzie był omawiany projekt uchwały , 
niestety nikogo nie było z MZGK . Opierając się na uzasadnieniu do projektu uchwały  , 
uważam ,że jest niewystarczające . To, że została podniesiona opłata od jednej tony za 
przyjęcie śmieci na składowisko odpadów, jest słabym argumentem. Podwyżka paliw i 
innych usług, również jest argumentem niewystarczającym. Czy przypadkiem nie jest tak, 
że z tych 97% mieszkańców naszej gminy, którzy mają podpisaną umowę w sprawie 
odbioru śmieci nie wszyscy śmieci oddają. Ile osób z tej grupy zalega z opłatami . Może 
kilkanaście procent mieszkańców z tej grupy nie płaci . MZGK starając się załatać lukę w 
budżecie,  podnosi stawkę maksymalną. Teraz jest 70 zł ,a zaraz będzie 120 zł . Za 
miesiąc lub dwa zostanie podniesiona opłaty za śmieci. Do tego Pan Burmistrz zarządził 
kontrolę wśród mieszkańców , czy oddają śmieci. Uważam, że po tej kontroli i 
uzupełnionym uzasadnieniu wniosek ten powinien trafić do Rady . Proszę wszystkich 
Radnych ,żeby byli przeciw temu wnioskowi. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK 
Górne stawki , które uchwala Rada są w kompetencji Rady .Następnie Dyrektor podał 
stawki, które obowiązują w innych Gminach i tak : 
Międzylesiu – 92,34 zł /m3 
Oleśnica – 85 zł /m3 
Ząbkowice Śląskie – 100 zł /m3 
Wąsosz 92 zł/m3 
Cieszków 90 zł/m3 
Prusice 110zł/m3 
W Żmigrodzie stawka wynosi 70 zł/m3 i obowiązuje od 2009 r. Górna stawka dotyczy 
wszystkich podmiotów , które świadczą usługi i bazowanie na kosztach zakładu w tym 
wypadku  jest niemiarodajne. Należałoby zaprosić wszystkie podmioty , które świadczą ten 



rodzaj usług i wtedy będzie można rozmawiać o kosztach. Stawka, jaką zakład płaci dla 
firmy LECH-MET w roku 2010 było to 165 zł /ton obecnie 195 zł/ton, przy założeniu, że 
będzie to ta sama ilość odpadów, czyli 1847 ton. Różnica między kwotą , która został 
wpłacona dla firmy LECH-Met ,a kwotą którą będzie musiał zapłacić zakład , a ilość się nie 
zmieni, wyniesie  ok. 55 tys.zł . 
Koszty, które ponosi zakład w porównaniu do przychodów, rok ubiegły zamknął się stratą 
w wysokości 34.300 zł. Na teraz jest to stawka 67,73 zł , po podwyżce byłaby to stawka w 
wysokości 78,02 zł . W stawce nie zostały ujęte koszty paliwa. W związku z tym stawka 
100 zł nie jest stawką, którą będą ponosić mieszkańcy . 
Radny Damian Sułkowski podał przykład kosztów kubła o pojemności 1100 l. opłata 
MZGK to 80 zł od kubła, a w LECH –MECIE 40 zł od kubła , są to koszty przewozu i 
administracji . To jest duża różnica, dlatego będę głosował przeciw. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK  
Jeżeli chodzi o porównanie dwóch firm MZGK i Firmy LECH-MET.MZGK jest zakładem, 
który zatrudnia znaczną liczbę osób. Koszty tych dwóch zakładów są inne.Ponadto ilość 
odpadów, które oddaje zakład jest niewspółmierna z tym, co firma LECH-MET odwozi na 
wysypisko w Marcinowie, dlatego, że robi segregację i zarabia drugi raz na tych odpadach. 
Firma LECH-MET ma większe przychody i to proszę wziąć pod uwagę. 
Radny Damian Sułkowski, jak ze ściągalnością. 
Pan Artur Kanicki Dyrektor MZGK  
Na dziś z ok.98% mieszkańcami są podpisane umowy, z czego ok.60% płaci i ma 
pokwitowania. Jeżeli chodzi o ściągalność w skali roku, zaległość wynosi ok. 23 tys.zł. 
Gorzej jest wyegzekwować należność od firm niż osób prywatnych. Firmy potrafią nie 
płacić nawet pół roku  . 
Radny Henryk Bagiński proszę nie namawiać radnych do głosowania na nie. Każdy z 
radnych podejmuje swoją niezawisłą decyzję. Radny odpowiada przed swoim wyborcami. 
Radna Joanna Maria Kantor  
Do dyrektora MZGK w sprawie kontroli oddawania śmieci. Kiedy radni zostaną 
poinformowani o wynikach kontroli.   
Pan Artur Kanicki  
To pytanie powinno być skierowane do Pana Krasa kierownika Ref. Roś. Zakład MZGK 
nie będzie uczestniczył w kontroli. 
Pan Robert Lewandowski Burmistrz Gminy Żmigród  
Kontrola rozpocznie się w najbliższym tygodniu.Komisja będzie dwuosobowa, pracownik 
urzędu i policjant. 
Radny Damian Sułkowski podziękował za uwagę radnemu Bagińskiemu i przeprosił 
radnych za swoje niefortunne sformułowanie .  
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto:  5 głosami „za” 
           3 głosami "przeciw" 
           7 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.47.2011 
Projekt uchwały nr 6 w sprawie wymagań, jakie powinien spełnić przedsiębiorca 
ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie 
ochrony przed bezdomnymi zwierzętami, prowadzenia schronisk dla bezdomnych 
zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierząt i ich części , na terenie gminy 
Żmigród. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 



Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.48.2011 
Projekt uchwały nr 7 w sprawie określenia warunków i trybu finansowania sportu 
przez Gminę Żmigród. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu z wnioskiem:  
Komisja budżetu i rolna wnioskowała za dopisaniem w § 9 ust.4 po wyrazie 
„konkursową” słów „do której Rada Miejska może oddelegować swojego 
przedstawiciela” 
Radni nie wnieśli  uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady wniosek zgłoszony przez komisje budżetu i rolną poddał pod 
głosowanie. 
Wniosek w sprawie dopisania w § 9 ust.4 po wyrazie „konkursową” słów „do której 
Rada Miejska może oddelegować swojego przedstawiciela” został przyjęty 14 głosami 
"za" i 1 głosem "wstrzymującym". 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały z przyjętym wnioskiem pod głosowanie.  
 Uchwałę podjęto:  13 głosami „za” 
    2 głosami „wstrzymującymi”  
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.49.2011 
Projekt uchwały nr 8 w sprawie szczegółowych zasad, trybu, przyznawania i 
pozbawiania oraz rodzajów i wysokości stypendiów sportowych, nagród 
jednorazowych oraz nagród specjalnych. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu z wnioskami: 
komisja budżetu wnioskowała za wykreśleniem § 6 ust.7 słów  „i zajęcie od I do III 
miejsca” po zmianie ust.7 brzmi „ W przypadku gier zespołowych reprezentowanie 
Gminy Żmigród w rozgrywkach na szczeblu co najmniej wojewódzkim” .  
Komisja rolna i budżetu wnioskowały za dodaniem przed §10, paragrafu o brzmieniu: 
„Obowiązują analogiczne zasady, jak dla zawodników pełnosprawnych 
przyznawania stypendiów,nagród jednorazowych i specjalnych w przypadku 
uprawiania przez zawodnika lub zawodników dyscyplin paraolimpijskich lub 
objętych współzawodnictwem sportowym osób niepełnosprawnych, 
organizowanym przez wojewódzkie, krajowe lub międzynarodowe organizacje 
sportowe w danej dyscyplinie” 
Radni nie wnieśli innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady wnioski zgłoszone przez komisje budżetu i rolną poddał pod 
głosowanie. 
Wniosek w sprawie wykreślenia w § 6 ust.7 słów „i zajęcie od I do III miejsca” po 
zmianie ust.7 brzmi „ W przypadku gier zespołowych reprezentowanie Gminy 
Żmigród w rozgrywkach na szczeblu, co najmniej wojewódzkim” nie został przyjęty i 
otrzymał 6 głosów za, 2 głosy przeciw, 7 głosów wstrzymujących. 
Wniosek w sprawie dodania przed § 10 paragrafu o brzmieniu „Obowiązują analogiczne 
zasady, jak dla zawodników pełnosprawnych przyznawania stypendiów, nagród 
jednorazowych i specjalnych w przypadku uprawiania przez zawodnika lub 
zawodników dyscyplin paraolimpijskich lub objętych współzawodnictwem 
sportowym osób niepełnosprawnych, organizowanym przez wojewódzkie, krajowe 
lub międzynarodowe organizacje sportowe w danej dyscyplinie” został przyjęty i 
otrzymał 14 głosów „za” i 1 głos ”wstrzymujący”. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie wraz z przyjętym 
wnioskiem. 
Uchwałę podjęto: 13 głosami „za” 
             2 głosami „wstrzymującymi” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.50.2011 



Projekt uchwały nr 9 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa 
Dolnośląskiego. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli  uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 14 głosami  „za” 
             1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.51.2011 
Projekt uchwały nr 10 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2011 rok. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli  uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 12 głosami „za” 
             3 głosami „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.52.2011 
Projekt uchwały nr 11 w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej.  
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje rolną, przemysłu i budżetu z wnioskami: 
komisja rolna i budżetu wnioskowała, aby w § 5 ust.2 zmienić „8 dni” na „7 dni 
roboczych” ,w § 5 ust. 2  dodać po słowach „4 dni” słowo „roboczych” i § 5 ust.4 po 
słowach  „5 dni” słowo „roboczych” . 
Radni nie zgłosili innych wniosków. 
Przewodniczący rady wniosek zgłoszony przez Komisje budżetu i rolną poddał pod 
głosownie. 
Wniosek dotyczący zmian w zapisach w § 5 ust.2 zmienić „8 dni” na „7 dni roboczych” 
,w § 5 ust. 2 dodać po słowach „4 dni” słowo „roboczych” i § 5 ust.4 po słowach  „5 
dni” słowo „roboczych” został przyjęty i otrzymał 14 głosów „za”  i 1 głos 
„wstrzymujący”. 
Radni nie wnieśli uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem pod 
głosowanie.  
Uchwałę podjęto: 14 głosami „za” 
             1 głosem „wstrzymującym” 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.53.2011 
Projekt uchwały nr 12 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2011 i lata następne. 
Przewodniczący rady poinformował, że projekt uchwały został omówiony i skierowany na 
sesję przez komisje: rolną, przemysłu i budżetu.  
Radni nie wnieśli  uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady poddał projekt uchwały pod głosowanie.  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosami „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy Nr 0007.V.54.2011 
Po zakończeniu prac w punkcie podjęcia uchwał Przewodniczący rady przeszedł do 
kolejnego punktu porządku obrad informacji i sprawozdań. 
Informacja Burmistrza Gminy Żmigród z podjętych zarządzeń za okres od 11.02.2011 
r. do 31 marca 2011 r. Podjętych zostało 17 zarządzeń:



1) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w trybie przetargu 
nieograniczonego , na czas nieokreślony nieruchomość rolną niezabudowaną 
położoną w obrębie Ruda Żmigrodzka o pow.1.28 ha, 

2) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość gruntową 
stanowiącą własność Gminy Żmigród położoną w obrębie Kanclerzowic o 
pow.0.0026 ha na rzecz właściciela przyległej nieruchomości celem poprawienia 
warunków jej zagospodarowania, 

3)  w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz najemcy budynek 
mieszkalny oznaczony nr porządkowym 23 i przynależny budynek gospodarczy 
oraz prawo własności działki o pow.0.1892 ha obrębu Kanclerzowice     

4) w sprawie sprzedaży w trybie bezprzetargowym nieruchomość gruntową 
stanowiącą własność Gminy Żmigród położoną w obrębie Żmigródka o pow.0.1162 
ha  na rzecz właściciela przyległej nieruchomości celem poprawienia warunków jej 
zagospodarowania  

5) w sprawie przeznaczenia do oddania w dzierżawę w trybie przetargu 
nieograniczonego na czas nieokreślony lokal użytkowy o pow. 50.80 m2  wraz z 
powierzchnią przynależna –pomieszczenia gospodarcze o pow. użytkowej 23.40 m2 
obrębu Borzęcin, 

6) w sprawie powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 
składzie :  
Pani Ewelina Kondracka – przewodniczący,  
Pani Halina Szaniawska –z-ca przewodniczącego,  
Pani Barbara Łakomy –sekretarz,  
Pani Zofia Witkowska i Pan Wacław Bienias –członkowie,  

7) w sprawie odwołania udzielonego upoważnienia pani Lucynie Hen - inspektorowi 
ds. wymiaru podatków, 

8) w sprawie odwołania udzielonego upoważnienia panu Pawłowi Sułkowi - 
inspektorowi ds. wymiaru podatków, 

9) w sprawie odwołania upoważnienia pani Bożenie Zagórskiej - specjaliście ds. 
księgowości podatkowej, 

10) dwa zarządzenia w sprawie przeniesienia wydatków między rozdziałami i 
paragrafami w budżecie Gminy Żmigród na 2011 rok 

11) w sprawie wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej w Sołectwie Garbce . Wybory 
przeprowadzono w dniu 10.03.2011 r., 

12) w sprawie przeznaczenia do sprzedaży w trybie bezprzetargowym na rzecz 
najemcy lokal mieszkalny wraz z oddaniem w użytkowanie wieczyste procentowego 
udziału w gruncie w Żmigrodzie przy ul. Szkolnej,  

13) w sprawie nabycia na rzecz Gminy Żmigród od Agencji Nieruchomości Rolnych we 
Wrocławiu nieruchomości gruntowe działki , które użytkowane są jako drogi : 
działka nr 103/1 AM1 o pow.0.02 ha obrębu Radziądz 
działka nr 614/1 AM1 o pow.0.05 ha obrębu Radziądz 
działka nr 615/1 AM1 o pow.0.03 ha obrębu Radziądz 
działka nr 615/11 AM1 o pow.0.04 ha obrębu Radziądz 

14) w sprawie przeznaczenia do dzierżawy w trybie ustnego przetargu 
nieograniczonego lokal użytkowy o pow.22.31 m2 położony w Żmigrodzie przy 
ul.PKWN27 

15) w sprawie zwiększenia planowanych dochodów i wydatków budżetu Gminy 
Żmigród na 2011 r. o kwotę 49.810,-zł . W wyniku zmian dochody wynoszą 
41.734.444,61 zł, a wydatki wynoszą 44.117.154,52 zł . Deficyt budżetu gminy 
wynosi 2.382.709,91 zł  

16) w sprawie przedłożenia projektów uchwał Radzie Miejskiej na sesję.  
Ponadto Burmistrz przedstawił informacje: 



Podziękowania –Gratulacje  
Burmistrz podziękował dla wszystkich, którzy byli organizatorami uroczystości i spotkań: 

 20 lecie Wiadomość Żmigrodzkich, Gazeta ukazuje się od początku istnienia 
samorządu, informując mieszkanców o sprawach ważnych, które działy się i dzieją na 
ternie gminy.  

 Dzień Kobiet,ponad 130 Pań uczestniczyło w spotkaniu 

 7 rocznica nadania im. Jana Pawła II Powiatowemu Zespołowi Szkół w Żmigrodzie. 
Akademia była bardzo wzruszająca. 

 Poświęcenie sztandaru Hufca Powiatowego ZHP i nadanie im. Tadeusza Zawadzkiego. 
Hufiec swoją siedzibę ma w Żmigrodzie. 

 Gratulacje dla Sołectwa Korzeńsko za zajęcie III miejsca w konkursie „Najaktywniejsze 
Sołectwo w Dolinie Baryczy”. Organizatorem konkursy była Lokalna Grupa Działania. 
Sołectwo Korzeńsko w tym roku, również będzie brało udział w konkursie, aby zając 
wyższe miejsce. 

Podpisanie umowy  
W dniu 23 marca br. została podpisana umowa z wykonawcą na wykonanie modernizacji 
kanalizacji ogólnospławnej   w Żmigrodzie . Inwestycja ta była wyczekiwana przez lata. Na 
koniec kwietnia wykonawca wchodzi na teren miasta . Wartość inwestycji to ponad 18 
milionów zł . Inwestycja obejmuje podział na  kanalizację deszczową i sanitarną ,ale 
ponadto modernizacja dróg i chodników w ramach prowadzonej inwestycji . 
Przetargi  
W dniu 31 marca br. odbył się przetarg ustny na sprzedaż nieruchomości (istniejącego 
targowiska). Cena wywoławcza była 1.263.000,-zł . Na skutek licytacji cena urosła do 
kwoty 1.823.000,-zł. 
Spotkania  
W dniu 7.04.br. odbędzie się spotkanie z inwestorami w celu zachęcenia inwestowania  
w Strefie Ekonomicznej w Żmigrodzie . Z pierwszego kompleksu 9 ha , ( łącznie jest 17 
ha) zostało sprzedane 3 ha. Na kolejne 3 ha został ogłoszony przetarg i 27 kwietnia br. 
nastąpi otwarcie ofert. Inwestor, również jest zainteresowany kolejnymi 3 ha, co da 
sprzedaż całego jednego kompleksu o pow. 9 ha, który leży między obwodnicą, a drogą 
na Grądzik. Spotkanie odbędzie się w ZPK . 
Przewodniczący rady podziękowała dla Pana burmistrza za złożoną informację z 
podjętych zarządzeń i spraw ważnych dla gminy. 
Przewodniczący rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad Interpelacji i 
zapytań. 
Radny Leszek Kraszewski poruszył temat klapy zwrotnej na rzecze Baryczy. Dodał, że 
na dziś nic w tej sprawie nie zostało zrobione. Kilku dniowe opady deszczu od razu 
powodują przyrost wody  . Dodał, że należy się zastanowić, czy wystąpić do Urzędu 
Melioracji o zmianę wykonawcy i rozpisanie nowego przetargu .Był wielokrotnie przy klapie 
i wie ,że nie wykonanie tej inwestycji zagraża zalaniem kilku domostwom, kiedy woda 
będzie przybierać  . 
Radny zwrócił się do Burmistrza , aby zobowiązał jednego pracownika do sprawdzania 
stanu przepompowni i zgłaszania wszelkich usterek dla Pana Miturskiego Kierownika 
Inspektoratu DZMIUW w Trzebnicy .  
Radny poinformował o złym stanie dróg śródpolnych w Sołectwie Żmigródek. Poprosił o 
informację, czy został przygotowany grafik sołectw, w których będą wykonywane prace na 
drogach śródpolnych .  
Pan Robert Korytkowski skierował zapytania do Pana burmistrza  
1.Czy Pan Dyrektor ZPK złożył oświadczenie o umowach cywilnoprawnych zawartych ze 
swoją małżonką? 
Jeżeli złożył to, jakie konsekwencje Pan Burmistrz wyciągnął służbowe w stosunku do 
Dyrektora ZPK. 



Jeżeli nie złożył to, co Pan Burmistrz zrobi w kontekście ustawy o pracownikach 
samorządowych. 
2.Remont ZPK był współfinansowany ze środków unijnych. Pan Dyrektor Skiba pobiera za 
uczestnictwo w zajęciach aerobiku opłaty. 
Czy przepisy zezwalają na pobieranie opłat za korzystanie z zajęć w ZPK? 
Uczestnicy zajęć aerobiku nie dostają żadnego potwierdzenia za wniesione opłaty. 
Czy zdaniem Pana Burmistrza nie ma kolizji z przepisami dotyczącymi gospodarki 
finansowej? 
3. Pan Korytkowski nawiązał do ostatnie sesji , kiedy była dyskusja na temat sfałszowania 
wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej w Garbcach .Czy o całym zdarzeniu została 
powiadomiona prokuratura . 
4.Obecnie w Urzędzie gminy jest kontrola , którą przeprowadza Regionalna Izba 
Obrachunkowa . Pan Korytkowski poinformował, że został poinformowany  przez  
pracowników urzędu i mieszkanców gminy ,że są proszeni mieszkańcy o podpisywanie 
korekt pism z datami wstecznymi oraz są podkładane różnego rodzaju pisma. Czy jest to 
prawda, co ludzie mówią, a jeśli tak, to czy Pan zdaje sobie sprawę z tego ,że jest to 
przestępstwo. 
Burmistrz Robert Lewandowski poinformował, że Pan Korytkowski odpowiedź na 
złożone zapytania dotyczące ZPK otrzyma na piśmie. 
Pan Burmistrz w sprawie kontroli RIO wyjaśnił: 
Kontrola rozpoczęła się w Urzędzie. RIO przeprowadza kontrolę kompleksową, której jest 
poddawany każdy  Urząd, co cztery lata. Burmistrz dodał, że jemu nic nie jest wiadome o 
podpisywaniu pism ze wstecznymi datami lub zamianą pism.  
Burmistrz Robert Lewandowski udzielił odpowiedzi na zapytania Radnego Leszka 
Kraszewskiego ; 
-w sprawie rzeki Barycz -naprawy klapy . Gmina nie jest stroną, ale gminie zależy , aby ta 
inwestycja została wykonana . Burmistrz poinformował ,iż wykonawca roboty ma wykonać 
do końca maja .Urząd nie jest stroną, aby mógł decydować  o zmianie wykonawcy. 
Właścicielem wałów i urządzeń jest Dolnośląski Zarząd Melioracji i Urządzeń Wodnych we 
Wrocławiu . Zadanie to jest w pakiecie kilku zadań , które będzie realizowane przez RPM 
Żmigrodzki .  
-przepompownie 
Rolnicy powinni bezpośrednio składać wnioski o uruchomienie przepompowni do 
Inspektoratu DZMIUW w Trzebnicy Pana Miturskiego. 
-równiarka 
Grafik jest, .Burmistrz dodał, że rozważa pracę równiarki w systemie dwuzmianowym. 
Radny Leszek Kraszewski   
Wyjaśnił, iż wie, że rzekami zarządza DZMiUW we Wrocławiu, ale prosi o ciągły monit- 
pisma  raz w tygodniu do DZMiUW , ponieważ nie możemy tego tak zostawić.  
Przepompowni nie ma aż tak dużo. Dodał , że pracownik urzędu powinien monitorować te 
urządzenia . 
Radny Henryk Bagiński w sprawie obchodów 20-lecia Gazety Wiadomości Żmigrodzkie, 
że Burmistrz powiedział obchody gazetki, a to jest poważna gazeta, która ukazuje się raz 
w miesiącu. Radny zwrócił się do Pani Redaktor, że w ostatniej gazecie ukazał się artykuł 
z sesji i jego wypowiedz została, źle zinterpretowana, ponieważ on nie stawiał zarzutu 
Panu Burmistrzowi, ale zadawał pytania.  
Rany Jan Gmyz w sprawie pism dotyczących zwolnień w przedszkolu, czy były takie 
pisma wysłane.  
Pan Zdzisław Średniawski z-ca Burmistrz Gminy  
Pisma w sprawie zwolnień nie były wysyłane. Natomiast zapowiadają się pewne zmiany, 
które obecnie są w sferze dyskusji i rozmów.  
Sołtys z Korzeńska w sprawie dodawania do gazety Sołeckiej, która jest dawana 



sołtysom gazety Wiadomości Żmigrodzkie. 
Radni nie wnieśli innych Interpelacji i zapytań. 
Przewodniczący rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad Wolnych wniosków. 
Radna Joanna Maria Kantor postawiła wniosek, aby radni zostali poinformowani o 
wynikach kontroli oddawania śmieci za trzy miesiące.Radna dodał, że chciałaby,żeby 
osoby , które nagminnie uchylają się od płacenia za śmieci, zostali w jakiś sposób ukarani 
np. karą administracyjną.  
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił,  że zgadza się z tym ,co powiedziała radna. 
Burmistrz zobowiązał się ,że przedstawi wyniki kontroli oddawania śmieci radnym. 
Radny Henryk Bagiński   w sprawie rozważenia wprowadzenia zakazu poruszania się 
samochodów pod obwodnicą na OSiR ,ponieważ jest to duże zagrożenie bezpieczeństwa 
dla pieszych.  
Radny Damian Sułkowski za utrzymaniem ruchu samochodowego pod obwodnicą, 
ponieważ znał  osoby ,które zginęły na obwodnicy jadąc z kierunku Osieka. 
Radny Leszek Kraszewski wnioskował za montażem barierek na przejściu pod 
obwodnicą, które oddzielą ruch samochodowy od pieszego, jeżeli jest to możliwe. 
Sołtys z Kaszyc Milickich w sprawie złożenia wniosku do ZDP w sprawie remontu drogi 
powiatowej biegnącej przez wieś Kaszyce Milickie. Wniosek skierował do 
Przewodniczącego rady. 
Pan Robert Korytkowski  
Panie Burmistrzu w wyniku Pana polityki finansowej Gmina jest zadłużona do granic 
wytrzymałości . W ostatnim czasie została podjęta decyzja przez Pana burmistrza , aby 
zaczęto oszczędzać w jednostkach między innymi w szkołach . Próbuje Pan oszczędzać 
na dzieciach. Istnieje groźba likwidacji etatów nauczycieli , ponieważ ma być zwiększona 
liczba dzieci w klasach .Wnioskuję , aby zmniejszono Panu pobory o 50%, ponieważ jeżeli 
mamy oszczędzać to wszyscy , a nie tylko nasze dzieci . 
Pan Jarosław Brodala  
W sprawie zamknięcia ruchu samochodowego pod obwodnicą 
- kto podjął decyzję o puszczeniu ruchu samochodowego pod obwodnicą, które jest 
zagrożeniem bezpieczeństwa  dla pieszych , 
-czy została  podjęta uchwała w sprawie zmiany wykazy dróg publicznych w Gminie 
Zmigród. 
W sprawie Przedsiębiorstwa Doliny Baryczy  
Pan Brodala podał cenę za ścieki 9 zł ( takiej stawki nie ma ), z której wyliczy  900 tys.zł , 
która Gmina Żmigród płaci dla Przedsiębiorstwa Doliny Baryczy . Do tej kwoty dodał Milicz 
1 milion i zapytał ,co się dzieje z naszymi pieniędzmi.  Może należy zastanowić się nad 
wyjściem z tej spółki, jeżeli nie mamy swoich przedstawicieli i nie możemy o niczym 
decydować.  
Sołtys z Garbc w sprawie wyrównania poboczy przy drodze powiatowej , które są bardzo 
zawyżone i utrudniają mieszkańcom wyjazd ze swoich posesji  . Ponadto bardzo dużo 
krawężników przy drodze zostało wyłamanych .Sołtys również zgłosił problem studzienki 
przy drodze bocznej , która przy dużych opadach deszczu nie odbiera wody i tworzy się 
jezioro. 
Burmistrz Robert Lewandowski  
Odpowiedź dla Sołtysa z Garbc 
Czy był Pan na odbiorze drogi i chodnika . 
Sołtys odpowiedział, że nie .  
Burmistrz dlaczego. Przy odbiorze drogi i chodnika nie było żadnych uwag . Ponadto 
droga jest powiatową i Gmina w tej sprawie nie jest stroną. Te pytania należy kierować do 
Powiatu i jak będą na sesji takie pytania należy stawiać. Można, również pojechać do 
Starosty  lub Zarządu Dróg Powiatowych i temat przedstawić.    
PGK  „Dolina Baryczy” 



Burmistrz powiedział, że nie będzie wnikał w sprawę wynagrodzeń Prezesa i Zarządu. 
Sprawa toczy się w sądzie. Rada będzie omawiała temat taryf za ścieki  i będzie miała 
pełną dokumentację. Na dziś taryfa nie wynosi 9 zł ,a mieszkańcy płacą 3.97 zł /m3. 
Natomiast wystąpienie ze spółki wiąże się z rezygnacją z inwestycji w mieście i na 
terenach wiejskich. Gmina obrała drogę dzięki, której zostaną wykonane inwestycje za 
bardzo duże pieniądze zewnętrzne i własne.  
Przejście pod obwodnica  
Burmistrz poinformował, że rozważy możliwość montażu barierek , które rozgraniczą ruch 
pieszych i samochodów  .     
Radni nie wnieśli wolnych wniosków  
Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad przyjęcia 
protokołu ostatniej sesji.  
Radni nie wnieśli innych uwag do protokołu. 
Protokoły zostały przyjęte jednogłośnie. 
Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad Informacji i 
komunikatów.  
1. Przewodniczący rady poinformował, że zostały złożone sprawozdania z prac Komisji 

Rady Miejskiej w Żmigrodzie za rok 2010 , które są dostępne w biurze rady. 
2. Przewodniczący rady przypomniał o obowiązku złożenia oświadczeń majątkowych dla 

radnych i kierowników jednostek do 30 kwietnia za rok 2010 .  
Przewodniczący rady wypowiedział słowa: 

ZAMYKAM V SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1430. 
Protokołowała  
M. Schnitzer 

 

 
 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 


